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شهر هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیست ویکم    چهارشنبه 7 تیر 1402     شماره 2969

رییس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر تعدادی 

از نمایندگان با اشاره به جلسه غیرعلنی هفته گذشته 

مجلس با حضور وزیر کشور گفت: با توجه به اینکه کار 

ستاد انتخابات شروع شده است وزیر کشور خواستند 

که فرصت یکی دوهفته ای داده شود تا جایگزین ایشان 

)معاون سیاسی وزیر کشور( مشخص شود پس از نمایندگان 

می خواهم موضوع استیضاح را دیگر مطرح نکنند.

محمدباقر قالیباف در جلسه علنی به تذکر سید کاظم 

دلخوش نماینده صومعه سرا و جلیل رحیمی جهان آبادی 

نماینده تایباد درباره چرایی اعلام نشدن استیضاح احمد 

وحیدی وزیر کشور پاسخ داد.

 وی توضیح داد: در جلسه غیرعلنی هفته گذشته 

با حضور وزیر کشور این موضوع بحث شد که کار ستاد 

انتخابات آغازشده است، همچنین حضرت آقا چهاراصل 

اساسی امنیت، سلامت، مشارکت و رقابت را در انتخابات 

مطرح کردند که باید همه کمک کنیم مسیر انتخابات 

 به درستی طی شود.رییس مجلس شورای اسلامی 

با اشاره به مباحث مطرح شده در جلسه غیرعلنی هفته 

گذشته با وزیر کشور گفت: همان طور که در آن جلسه 

بحث شد ، معاون سیاسی وزیر کشور در ابلاغیه خطا 

کرده و وزیر کشور هم پذیرفت و بر اساس آن بندهای ۲  

۴، ۶ و ۷ این ابلاغیه را لغو کرد. همچنین وزیر در این 

جلسه توضیح داد که چنین اشکالی وارد بوده است.

قالیباف اضافه کرد: قبل از جلسه علنی صحبتی با وزیر 

کشور داشتم، ایشان اشکال را وارد دانستند. بنده به وزیر 

گفتم که دوستان ناراحت هستند. وزیر کشور در مجلس 

حضور پیدا کرد و قول داد که این موضوع را پیگیری 

می کند منتها چون کار ستاد انتخابات شروع شده است 

خواستند که اجازه دهیم فرصت یک هفته و دوهفته ای 

داده شود تا جایگزین ایشان مشخص شود.

وی افزود: همین نکته را خدمت رییس جمهور گفتم  

اینکه دوستان استیضاح را اصرار دارند حق نمایندگان 

است، طبق آیین نامه مجلس باید استیضاح وزیر را اعلام 

 وصول کند، منتها وزیر این قول را به بنده داده و بنده 

در جلسه هفته گذشته هم گفتم و آن را پیگیری می کنم.

رییس مجلس خطاب به نمایندگان گفت: از دوستان 

خواهش می کنم این موضوع را مطرح نکنند چون هرروز 

یک بحث جدید به وجود آمده و موضوعات حاشیه ای 

ایجاد می شود. ما از صبح در مجلس در حال پیگیری 

حل مشکلات مردم هستیم. نمونه آن معافیت های 

مالیاتی و کاهش هزینه های پروانه های ساختمانی است.

وی در پایان گفت: بنده اخطار شما نمایندگان را قبول 

دارم ولی اجازه دهید چون این موضوع در حال حل 

شدن است. پس به حاشیه نرویم این موضوع را پیگیری 

می کنم و حتما این کار پیش می رود.

چرا هیات رییسه استیضاح وزیر کشور را اعلام 
وصول نمی کند؟

جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده تایباد در تذکری 

با استناد به ماده ۲۲۰ آیین نامه داخلی مجلس گفت: 

هیات رییسه سوگند حمایت و دفاع از شان و کیان 

 مجلس را خورده است پس چرا استیضاح وزیر کشور

 با امضای ۸۰ نماینده اعلام وصول نمی شود؟

وی افزود: وقتی وزیر کشور از جلسه غیرعلنی هفته 

گذشته مجلس بیرون رفت گفت که قولی نداده، حال 

اینکه مهلتی به شما داده شده بود. من با استاندار و شخص 

وزیر کشور تا پایان دوره مجلس جلسه ای نخواهم داشت 

 اما هیات رییسه باید از شأن و کیان مجلس دفاع کرده 

و استیضاح وزیر کشور را اعلام وصول کند. تکلیف ما را با 

معاون سیاسی وزیر کشور یا شخص وزیر مشخص کنید.

چرا اعلام وصول نمی شود؟

بیمه رایگان با چه خدماتی!!معمای استیضاح وزیر کشور 
محمدباقرعطاریانی

چند روز پیش از صداوسیما و به نقل از وزیر بهداشت 

از اضافه شدن دو دهک دیگر به جمعیت بیمه رایگان 

کشور خبر داده شد. آقای وزیر گفت: علاوه بر سه 

دهک اول جامعه که پارسال بیمه رایگان شدند 

از امروز دو دهک  دیگر نیز به این جمعیت اضافه 

می شود. با اضافه شدن دو دهک ۴ و ۵ به جمعیت 

 بیمه شدگان رایگان کشور، ازاین پس ۱۲ میلیون 

و ۵۰۰ هزار نفر در این دهک ها بیمه سلامت رایگان 

خواهند شد و جزییات این طرح از طریق پیامک 

به افراد تحت پوشش بیمه ارایه خواهد شد. وزیر 

بهداشت هدف از این مصوبه را آسان سازی و رایگان 

سازی بیمه همگانی برای دهک های نخست جامعه 

به ویژه ساکنان مناطق کم برخوردار و درنتیجه کاهش 

هزینه های درمانی مردم عنوان کرد. پس ازاین قضیه 

خبرنگار سیما به میان مردم رفت و همه مردم را راضی 

و خوشحال نشان داد!اما یک نفر نگفت که این بیمه 

رایگان چه خدماتی دارد و آیا افراد از خدماتش 

 راضی هستند؟ الان آن هایی که بیمه تامین اجتماعی 

و یا خدمات درمانی و... هستند هر یک به نوعی باده ها 

مشکل خدماتی از سوی بیمه های خود روبرو هستند.

اگر این بیمه ها خوب است چرا بیمه تکمیلی را باب 

کردند؟ جالب اینکه بیمه های مکمل و تکمیلی تر 

هم باب شده و خلاصه جیب های زیادی در این حوزه 

دوخته شده است.آیا وضع بیمه و خدمات آن در سایر 

کشورها مثل کشور ماست؟ آیا بازنشسته ها پس از ۳۰ 

سال خدمت و پرداخت حق بیمه باید بیمه تکمیلی 

شوند؟ بیمه رایگان آن ها از چه خدماتی برخوردار 

است؟ البته نباید خود را با کشورهای پیشرفته مقایسه 

 کرد چراکه در هر موضوعی از آن ها عقب تریم اما 

با کشورهای همسان خودمان که می توانیم مقایسه 

کنیم هرچند که از آن ها هم !!

شهردار مشهد:

 مدیریت شهری خواهان
 نقد منصفانه رسانه ها است  

سیدهبهجتموسویمقدم

شهردار مشهد گفت: مدیریت شهری خواهان نقد 

منصفانه رسانه ها می باشد .به گزارش نخست قلندر 

شریف افزود : ما به عنوان مدیریت شهری از نقد 

 منصفانه  این روزنامه و سایر رسانه ها استقبال می کنیم 

و به دنبال این هستیم که کارها را در شهرداری شفاف 

و درست انجام دهیم و در این مسیر از رسانه های  

خراسان می خواهیم چشم بینا، گوش شنوا و زبان 

 گویای ما باشند و مطالبات مردم را به ما منتقل 

و در مقابل خدمات در بخش های مختلف را به مردم 

اطلاع رسانی کنید و اگر در همین خدمات رسانی 

ضعف یا اشکالی وجود داشت؛ منصفانه به مدیریت 

شهری منتقل کنید. وی اظهار داشت: درمجموع 

رسانه های دیگر و در کنار سازمان اجتماعی و فرهنگی 

شهرداری می توانند با تعامل و همکاری در مسیر 

ائتلای فرهنگ مشهد و خراسان رضوی با محوریت 

امام رضا)ع( گام های بلندی بردارند و ما نیز از این 

موضوع حمایت خواهیم داشت

مرحله بندی پارک ۷۳ هکتاری در سه بخش
شهردار جدید مشهد ادامه داد: فاز یک خط۳ را از 

میدان شهدا تا پایانه امام رضا)ع( حداکثر تا بهار سال 

 آینده به بهره برداری خواهیم رساند و تلاش داریم 

تا پایان این دوره شورای شهر در سال۱۴۰۴ حفاری 

دو خط دیگر را هم کاملا به پایان برسانيم. 

امام جمعه مشهد گفت: مردم در زندگی خود نیازمند 

ثبات معیشتی هستند. این ثبات معیشتی خیلی 

مهم تر از توسعه یا ثبات اقتصادی است.

خطبه های  در  علم الهدی  احمد  سید  آیت الله 

سیاسی نماز جمعه مشهد در حرم مطهر رضوی، 

ضمن گرامیداشت هفته قوه قضائیه، اظهار کرد: در 

 هفته گذشته، چهار راهکار در حوزه اقتصادی مشتمل 

بر »هدایت نقدینگی ها به سمت تولید به وسیله دولت 

و مردم«، »اقدام سریع و مقتدرانه دولت در تنظیم 

بازار خصوصاً نسبت به کالاهای اساسی«، »حرکت 

رسانه ای در جهت تبیین پیشرفت ها و اجتناب از 

اظهارات و آمارهای غیرمستند« و »مدیریت مصرف و 

هزینه به همت مردم« مطرح شد که هم مسوولان نظام 

و هم شما برادران و خواهران را مخاطب قرار می داد. 

توضیح این چهار پیشنهاد، محور خطبه امروز است.

وی بابیان اینکه نخستین پیشنهاد، هدایت نقدینگی 

دولت و ملت به سمت تولید است، افزود: اگر نقدینگی 

به سمت تولید بیاید، بسیار موثر خواهد بود.

نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با اشاره به تاکیدات 

رهبری بر اهمیت داشتن یک تلاش عمومی برای 

رونق تولید، عنوان کرد: بر همین اساس، اگر این 

نقدینگی ها از دست مردم وارد عرصه تولید شود، 

در ابعاد مختلف مشکلات اقتصادی را حل می کند 

و باعث می شود توسعه اقتصادی کاملی برای کشور 

ایجاد شود. بر همین اساس، عزیزانی که در این حوزه 

توانمند هستند و سرمایه ای در اختیاردارند، به جای 

آنکه سرمایه شان را در یک کالای سودآور، تخیلی و 

توهمی متمرکز کنند، تلاش کنند آن را در اختیار تولید 

قرار دهند. از طرف دیگر دستگاه های مختلف نظام 

نیز فضای تشویقی را فراهم کنند و بودجه های دولتی 

را هم در خدمت این بخش قرار بدهند.

علم الهدی بر اقدام سریع دولت در تنظیم بازار 

به خصوص کالاهای اساسی تأکید کرد و گفت: یک 

واقعیتی در مساله معیشت وجود دارد که مدیران 

باید به آن توجه کنند. مردم در زندگی خود نیازمند 

ثبات معیشتی هستند. این ثبات معیشتی خیلی 

مهم تر از توسعه یا ثبات اقتصادی است. امروزه دولت 

در جهت توسعه اقتصادی اقدامات وسیعی انجام 

داده، شاخص ها مثبت شده اند، در این عرصه در 

حال پیشرفت هستیم و رایزنی های دیپلماسی نیز 

در خدمت اقتصاد قرارگرفته، اما مهم تر از این، مساله 

ثبات اقتصادی در معیشت است که مردم بدانند اگر 

امروز غذایی را مصرف می کنند، فردا هم این غذا با 

همین قیمت قابل تامین باشد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی امام جمعه مشهد، وی 

اضافه کرد: مشکل امروز ما در جامعه این است که 

بالاتر از توسعه یا ثبات اقتصادی، ثبات معیشتی 

خانواده ها تهدید می شود و این خصوصا برای افراد 

کم درآمد مهم تر است که مطمین باشند خانه امروزشان، 

فردا هم با همین مبلغ قابل سکونت است و غذای 

 امروزشان، فردا نیز با همین قیمت در دسترس

 خواهد بود.

امام جمعه مشهد بیان کرد  

ثبات معیشتی مهم تر از توسعه اقتصادی 

یادداشت

  خبر

تلاش اهالی هنر و رسانه 
در یاد شهدا 

دکترعليپاکبازخسروشاهي

 رهبر معظم انقلاب اسلامی شهیدان را قهرمانان برتر تاریخ کشور 

خواندند و با تبیین جایگاه عالی خانواده شهدا از زاویه های مختلف 

قرآنی، جهادی، انسانی و اجتماعی، اهالی هنر و رسانه را به تلاش 

هرچه بیشتر در زنده  نگه داشتن هنرمندانه یاد شهدا و الگوسازی 

برای نسل جوان فراخواندند.حضرت آیت الله خامنه ای در جمع 

شماری از خانواده های معظم شهدا در حسینیه امام خمینی)ره( از 

زاویه »ارزش گذاری قرآنی«، پدران، مادران و همسران شهدا را دارای 

فضیلتی بیشتر از دیگر مومنان و مصداق صابرانی برشمردند که 

خداوند بر آنان صلوات و رحمت می فرستد.حضرت آیت الله خامنه ای، 

گذشت پدران و مادران از فرزندان دلبندشان و گذشت همسران 

شهیدان از محبت عاشقانه و آتشین به همسرانشان را اوج نیکوکاری 

و انفاق درراه خدا دانستند و افزودند: خانواده های شهیدان نمونه 

بارز جهاد با نفس هستند؛ چراکه با مبارزه و غلبه بر میل و محبت و 

اشتیاق خود به فرزندان و همسرانشان، آنان را راهی میدان جهاد 

کردند.رهبر انقلاب، همه کسانی را که به نحوی از رزمندگان دفاع 

مقدس پشتیبانی می کردند، شریک مجاهدت های آنان خواندند 

و گفتند: در این میان، کسانی که میوه های دلشان و همسران 

محبوبشان را در جهاد فی سبیل الله همراهی و کمک کردند، نقش 

بارزی در پیروزی حماسه دفاع مقدس دارند که متأسفانه این جهاد 

بزرگ پدران، مادران و همسران شهیدان تاکنون مورد غفلت قرارگرفته 

است.ایشان رنج و درد خانواده های شهدا در فقدان عزیزانشان را 

تمام ناشدنی اما مایه عظمت و عزت دانستند و افزودند: از این زاویه 

نیز پروردگار علو درجات را نصیب این انسان های صبور و شکور 

می فرماید.حضرت آیت الله خامنه ای پدران، مادران و همسران شهدا 

را گنجینه بی نظیر یاد و خاطرات شهیدان قهرمان »دفاع مقدس، 

امنیت، دفاع از حرم و عتبات و مقابله با حوادثی نظیر حوادث سال 

گذشته« خواندند و افزودند: رفتار این قهرمانان، برجستگی های 

اخلاقی، سبک زندگی و تحولات زندگی آنان برای جامعه به خصوص 

نوجوانان و جوانان الگوساز است که انتشار خاطرات خانواده های 

شهدا در این الگوسازی نقش مهمی خواهد داشت.ایشان، انقلاب 

اسلامی را نجات دهنده ایران از سقوط به دره »انحطاط اخلاقی،  

دینی و سیاسی« خواندند و افزودند: جوانان کشور بعد از پیروزی 

انقلاب هم در همه حوادث سینه سپر کردند و با شکست دشمن در 

توطئه های مختلف و تبدیل تهدیدات به فرصت ها، به ایران عزت 

و سرافرازی بخشیدند.رهبر انقلاب در پایان سخنانشان، اصحاب 

رسانه و هنرمندان همه رشته ها را به ترویج هنرمندانه و جذاب یاد 

و خاطرات شهیدان فراخواندند و گفتند: البته در سال های اخیر 

کارهای خوب در زمینه انتشار کتاب، فیلم و برخی محصولات هنری 

دیگر انجام شده اما نسبت به کارهای بزرگی که باید بشود، کم است.
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  سرمقاله

جناب آقای سعید شیعه علی 
عضو هیات مدیره و هیات امنا موسسه خیریه گلستان علی 

 درگذشت مادر گرامیتان  » حاجیه خانم مرضیه شیخ الاسلامی « را به شما 
و خانواده  محترم تسلیت عرض می کنیم. ما را در غم خود شریک بدانید.

مدیر مسوول و کارکنان موسسه مطبوعاتی رسانه گستر نخست



3 جامعه هفته نامه سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، اقتصاد   ي و ورزشي      سال بیست ویکم    چهارشنبه 7 تیر 1402     شماره 969

مدیر مرکز افکارسنجی جهاد دانشگاهی 

خراسان رضوی گفت: طی یک نظرسنجی 

مهمترین عواملی که باعث دوام خانواده 

 می شود در مرحله اول عشق و علاقه 

کافی  درآمد  داشتن  دوم  مرحله  در  و 

عنوان شده است.

راضیه آذرنیا در خصوص نگرش جوانان  

نسبت به ازدواج و فرزند آوری اظهار کرد: 

زمستان سال گذشته نظرسنجی تلفنی 

از ۴۰۰ نفر افراد ۱۸ تا ۴۰ سال مشهدی 

که هرگز ازدواج نکرده بودند انجام شد. 

در این نظرسنجی ۵۳.۲ درصد نمونه 

موردبررسی پسر و ۴۶.۸ درصد دختر 

بوده اند.وی افزود: ۴۸.۹ درصد دارای 

تحصیلات کاردانی و کارشناسی، ۴۲.۹ 

درصد   ۶.۸ متوسطه،  و  دیپلم  درصد 

کارشناسی ارشد و بالاتر و ۱.۵ درصد 

کمتر از دیپلم داشته اند. میانگین سنی 

افراد موردبررسی ۲۸ سال، کم سن ترین 

فرد پاسخگو ۱۸ ساله و مسن ترین فرد ۴۰ 

ساله بوده اند. ۵۸.۶ درصد در گروه سنی 

۱۸ تا ۲۵ سال، ۲۱.۸ درصد در سنین 

 ۲۵ تا ۳۵ سال و ۱۹.۵ درصد بیشتر 

از ۳۵ سال داشته اند.

آذرنیا بابیان اینکه ۶۶.۹ درصد افراد مجرد 

داشتن فرزند را در زندگی باعث خوشبختی 

می دانند، عنوان کرد:۳۳.۱ درصد در این 

مورد پاسخ منفی داده اند. ۷۶.۳ درصد 

افراد مجرد تعداد فرزند مناسب را برای 

یک زندگی مشترک یک و یا دو فرزند  

۱۴.۹ درصد ۳ فرزند،۵.۲ درصد ۴ فرزند 

و بیشتر را مناسب می دانند. ۳.۵ درصد 

نیز اصلا در زندگی مشترک موافق وجود 

فرزند نبوده اند.مدیر مرکز افکارسنجی 

جهاد دانشگاهی خراسان رضوی گفت: 

مهمترین عواملی که باعث دوام خانواده 

می شود ازنظر ۲۵.۹ درصد پسران و ۲۲.۷ 

درصد دختران عشق و علاقه بوده است. 

در مرحله دوم داشتن درآمد کافی با ۱۸.۲ 

 درصد از سوی پسران و ۱۶.۱ درصد

 از سوی دختران عنوان شده است. عامل 

سوم دوام خانواده به نظر پسران هم سطح 

بودن با ۱۱.۱ درصد و از سوی دختران 

شناخت تفاوت ها و احترام به آن ها با ۱۴.۵ 

درصد بیان شده است.

دختران  درصد   ۱۳.۲ داد:  ادامه   وی 

و ۸.۸ درصد پسران علایق مشترک و درک 

نیازهای طرف مقابل، ۸.۸ درصد پسران 

و ۹.۶ درصد دختران باورهای مذهبی 

مشترک،۹.۱ درصد پسران و ۵.۸ درصد 

دختران روابط جنسی رضایت بخش، ۴.۹ 

درصد پسران و ۲.۵ درصد دختران داشتن 

فرزند و ۲.۱ درصد پسران و ۴.۵ درصد 

دختران تقسیم وظایف خانه را موجب 

دوام خانواده عنوان کرده اند.

آذرنیا بیان کرد: مهمترین دلایل عدم ازدواج 

در بین پسران به ترتیب  بالا بودن هزینه 

زندگی مشترک )۳۲ درصد(، بالا بودن 

 هزینه های مربوط به ازدواج )۲۱ درصد( 

و  پیدا نکردن همسر دلخواه )۱۹ درصد 

( بوده است. در رتبه های بعدی نداشتن 

شرایط سنی و تحصیلی مناسب برای 

ازدواج )۷ درصد(، ترس از مسوولیت های 

زندگی )۷.۱ درصد (، بی اعتمادی به جنس 

مخالف )۶ درصد(، بالا بودن سطح انتظارات 

طرف مقابل و محدودیت های ناشی از 

زندگی متاهلی عنوان شده است.مدیر مرکز 

افکارسنجی جهاد دانشگاهی خراسان 

 رضوی اضافه کرد: دلایل عدم ازدواج 

از سوی دختران نیز شرایط نامناسب به 

لحاظ سنی و تحصیلی) ۴۰.۵درصد(  

پیدا نکردن همسر دلخواه )۲۷.۴درصد( 

و ترس از ازدواج ناموفق )۱۰.۷درصد(  

بوده است. همچنین بالا بودن توقعات 

برادر  داشتن  درصد(،   ۶(  خانواده ها 

یا خواهر بزرگتر و مجرد)۴.۸(، محدودیت های 

زندگی متاهلی )۳.۶ درصد(، بی اعتمادی 

 به جنس مخالف)۳.۶ درصد( و ترس 

از مسوولیت های زندگی )۳.۶ درصد( 

عنوان شده است.

وی خاطرنشان کرد: ۷۱.۴ درصد دختران 

و ۶۱.۹  پسران در پاسخ به این سوال 

که تصمیم شما در مورد ازدواج در آینده 

چیست بیان کرده اند که در آینده تصمیم 

به ازدواج داشته و حتما ازدواج خواهند 

کرد. ۲۶.۵ درصد دختران و ۳۲.۱ درصد 

پسران اظهار داشتند که مطمین نیستند 

در آینده ازدواج کنند. ۲ درصد دختران و 

۶ درصد پسران نیز پاسخ داده اند که در 

آینده تصمیمی برای ازدواج ندارند و اصلا 

ازدواج نخواهند کرد.آذرنیا با اشاره به اینکه 

دختران و پسرانی که در آینده تردید به 

 ازدواج داشته اند شرایط اقتصادی نامناسب  

را مهمترین دلیل این تردید عنوان کرده اند  

تصریح کرد: این افراد بیان کرده اند که در 

صورت بهبود شرایط اقتصادی به ازدواج 

فکر خواهند کرد.مدیر مرکز افکارسنجی 

 جهاد دانشگاهی خراسان رضوی گفت: 

از افراد مجرد سوال شده است که اگر ازدواج 

کنید و امکانات مادی فراهم باشد، مایل به 

داشتن چند فرزند هستید؟۵۵.۱ درصد 

افراد تمایل به ۲ فرزند، ۱۹.۳ درصد یک 

فرزند، ۱۵ درصد سه فرزند و ۷.۱ درصد 

افراد مجرد نیز  تمایل به داشتن ۴ فرزند 

داشته اند. ۳.۱ درصد نیز تمایلی به داشتن 

فرزند نداشته اند.

در یک نظرسنجی مهمترین عوامل دوام خانواده بررسی شد

عشق ،  پول و  زندگی زناشویی
نخست و گام های پیش رو

غلامرضابنیاسدی

قلم، مقدس است. کلمه مقدس است. قداستِ این دو را خداوند 

 در قرآن خویش، در شکوهِ "ن والقلم و مایسطرون" به سوگند 

 امضا گذاشته است. امضایی مسوولیت آور و عظمت آفرین. باید 

که به حرمت این قسم، باید قلم را مومنانه و با قصد اخیر برداریم. 

 خیری که چون نماز به اخلاص غنی سازی شده است. کلمات 

را هوشمندان برگزینیم و در جای بایسته بنشانیم تا نتیجه، تحقق 

شایستگی برای جامعه باشد. چنین است که هر رسانه می تواند 

کانون نور باشد. می تواند نقش آفرینی مسجد را داشته باشد. همه 

ما در این مسیر باید بکوشیم. هرروز که خداوند بر تقویم فرصت های 

ما می افزاید، مسوولیتمان هم صفحه ای تازه می خورد. از این منظر 

 آغاز بیست ویک سالگی نشریه "نخست" هم توفیقی است الهی 

و هم سند هزار برگی است برای ماموریتی مسوولیت آور. اولی را باید 

قدر دانست و شُکر گذاشت و دومی را با حساسیت پی گرفت. شُکرِ 

اولی اقتضا می کند تا کارمان حرفه ای، صادق، منتقدانه، امیدآفرین 

و راهنما باشد چه شکر هر نعمت باید از همان جنس باشد. فرصت 

قلم را" نخست" باید این گونه شکر گوید تا نتیجه آن را در جامعه به 

توسعه موفقیت ها ببینیم. دفتر فرصت های" نخست" را صفحاتِ 

پربرکت دیگری هم هست که با "نخست نیوز"، "نخست تی وی" 

"اتل متل" و.... هرروز قطورتر می شود. هرکدام را باز شکری باید که 

از زبان قلم باید برخیزد و کاغذ را زینتی دهد و برای توسعه زیبایی 

بکوشد. این مسوولیتی است که حکمش را وجدانمان صادر کرده 

است. قوه همیشه بیدار و هوشیاری که مدام به کار بهتر می خواند. 

بر این اساس حق داریم فردای نخست را بهتر از امروز انتظار داشته 

باشیم و امروز نخست را بسترساز برای روزهای موفق تر بخواهیم. این 

خواستن هم باید ما را به سوی توانستن همراهی کند تا با توان های 

هم افزا، نشریه و فضایی تولید کنیم که در تراز نهضت رسانه ای انقلاب 

اسلامی، باشد. نهضتی که توسعه معرفت و روشنی را هدف گذاری 

کرده است. چنین باد تقدیرمان، ان شاالله

تراکم مو با  مزوتراپی
دکترشهریارایرانخواه-پزشکعمومی،زیبایی،پوستومو

مزوتراپیمو

 مزوتراپی مو یکی از چند تکنیکی است که برای افزایش تراکم مو و 

جلوگیری از ریزش استفاده می شود در مزوتراپی مو برخلاف پی ار پی 

از پلاسمای خون استفاده نمی گردد و بجای آن از انواعی از ویتامین ها 

و مواد لازم برای احیا رشد مو استفاده می گردد. تاثیرات مزوتراپی 

۱. درمان آلوپسی)ریزش های نقطه ای یا سکه ای ( ۲.جلوگیری از 

ریزش مداوم ۳.افزایش تراکم مو ۴.آبرسانی به پوست سر با انجام 

مزوتراپی گردش خون ضعیف پوست سر درمان می شود، التهاب 

موجود در پوست کاهش پیدا می کند و درنتیجه ریزش مو به میزان 

قابل توجهی کاهش پیدا می کند. افزایش گردش خون در پوست سر 

سبب تغذیه فولیکول های مو و افزایش رشدشان می شود. بنابراین 

با استفاده از مزوتراپی و تکرار جلسات درمانی مزوتراپی می توانیم 

تراکم موها را افزایش دهیم. مراقبت های بعد از مزوتراپی: به مدت 

۲۴ ساعت از شستشوی سر اجتناب کنید محل تزریق را ماساژ 

ندهید در معرض مستقیم نور آفتاب قرار نگیرید

هنوز دوهفته ای تـا پایان کار مـدارس باقی مانده 

بود که متولیان مـدارس غیرانتفاعـی والدین را از 

افزایش شهریه در مهر ۱۴۰۲ مطلع کردند. رقمی 

بیش از دو برابر آنچه تابه حال به مدرسـه پرداخت 

کرده بودند را باید برای تحصیل ۹ ماه فرزندشـان 

در سـال آینده کنار می گذاشتند.

هنوز دوهفته ای تا پایان کار مدارس باقی مانده بود 

که متولیان مدارس غیرانتفاعی والدین را از افزایش 

شهریه در مهر ۱۴۰۲ مطلع کردند. رقمی بیش از دو 

 برابر آنچه تابه حال به مدرسه پرداخت کرده بودند 

را بایـد بـرای تحصیل ۹ مـاه فرزندشـان در سـال 

آینـده کنـار می گذاشـتند.

صکسی برای این تعرفه ها تره خرد نمی کند
 شـهریه های نجومی مدارس پای معاون بازرسـی 

و برنامه ریـزی سـازمان تعزیـرات را بـه ایـن ماجـرا 

بازکرده است. ازنظر متولیان این معاونت، تخلف 

در بسـیاری از مـدارس غیرانتفاعی آشـکار اسـت 

اما بـا روشـن شـدن تعرفه هـا هـم امید بـه اصلاح 

آن ها نیسـت.

»غلامرضـا صفـری« از کارشناسـان ایـن سـازمان 

می گوید: »مدارس زیادی بدون ضابطه مشخص 

اقـدام بـه اعـلام شـهریه می کننـد. وقتـی بـه این 

مـدارس مراجعـه می شـود فـلان امکانـات را به ما 

نشـان می دهنـد و می گوینـد دلیـل مبلغ بیشـتر 

ایـن مـوارد هسـتند و والدین هـم بـه آن اعتراضی 

 ندارند چراکه خودشان خواسته اند تا فرزندانشان 

در محیط مدرسه از این امکانات برخوردار باشند. 

این موارد چالش برانگیز هستند و به همین دلیل 

نمی توان با برخـی از این تخلفات مقابله کرد.«

وی بابیان اینکـه در حال حاضر برخـی از مدارس 

ابتدایی شـهریه ای بین ۶۰ تا ۷۵ میلیـون تومان 

برای تحصیل ۹ ماه دانش آموزان در این مراکز در 

نظر گرفته اند، توضیح داد که »برخی از مدارسـی 

که نـام آن ها بیشـتر بـر سر زبان هـا افتـاده گاهی 

درخواست مبالغ بیشتر از این هم دارند. به همان 

بهانه کلاس های فوق برنامه والدین مجبور به پرداخت 

این رقم ها می شـوند. به زودی این مدارس مکلف 

به رعایت تعرفه ها می شوند. اما ازآنجایی که وزارت 

آموزش پـرورش نظارت درسـتی بر این رویـه ندارد 

 عملا این تعرفـه گذاری ها عقیـم بی حاصل باقی

 می ماند.«

تنهـا 50 درصـد مدارس شـهریه مصـوب را 
رعایـت می کننـد

نظارتی دقیق برگردش مالی مدارس غیرانتفاعی وجود 

ندارد بااین حال سال گذشته این رقم بیش از ۹ هزار 

میلیارد در طول ۹ ماه سال تحصیلی اعلام شد. متولیان 

 وزارت آموزش وپرورش می گویند بیش از ۵۰ درصد 

از این مدارس طبق تعرفه های اعلام شده اقدام به جذب 

و نام نویسی دانش آموزان می کنند و برای رسیدگی 

 به تخلفات دیگـر مدارس نیاز به گزارش مسـتقیم 

 از سوی والدین دانش آموزان داریم. اما آیا اعتراض 

به ایـن شـهریه های بـالا راه به جایی می بـرد؟ چرا 

والدین باوجوداین میزان از شهریه بازهم اقدام به 

نام نویسی فرزندانشان در این مدارس می کنند؟

مدارس غیرانتفاعی همیار مادران شاغل بودند
باوجـود شـهریه هایی کـه هرسـال تـا میـزان دو 

برابر افزایـش پیـدا می کنند، بازهـم نیمکت های 

ایـن مـدارس از دانـش آمـوزان خالـی نمی مانـد. 

»سـمانه بـزرگ نیـا« دو فرزنـد دانش آمـوز دارد. 

یکی از آن ها امسـال به کلاس دوم مـی رود. فرزند 

بزرگ تـرش امسـال بایـد در پایـه چهـارم تحصیل 

 کنـد. بـزرگ نیـا می گویـد کـه شـهریه مدرسـه 

از مبلـغ ۱۸ میلیون تومـان به ۴۵ میلیـون تومان 

رسـیده اسـت. ثبت نام دختر دیگرش در پایه دوم 

هم چیزی حـدود ۴۰ میلیون تومان هزینـه دارد: 

»همه والدین از میزان شهریه امسال شوکه شدند 

.من و همسرم متقاعد شدیم که بچه ها را در مدرسه 

دیگری ثبت نام کنیم اما پس از سه روز سر زدن به 

مدارس دیگر منطقه مان متوجه شدیم شهریه های 

آن ها که بیشترشـان در محـدوده فلکـه اول تا دوم 

تهرانپارس بودنـد بیش از این میزان اسـت.«مادر 

این دو دانش آموز ابتدایی می گوید شـاغل اسـت 

و تنها در صورتی می تواند به کارش ادامه دهد که 

فرزندانش تـا زمان رسـیدن او به منزل در مدرسـه 

باشـند: »بچه ها هنـوز کوچـک هسـتند. مدارس 

غیرانتفاعـی راس سـاعت ۱۵ تعطیـل می شـود و 

این کمک بزرگی به والدین شاغل است اما با این 

میزان از شهریه ها واقعا شاغل بودن مادران دیگر 

صرفه ای ندارد چراکه عملا حقوق یک سال خود را 

 باید هزینه مدرسه، ناهار، تغذیه و سرویس بچه ها 

کنند.«

رشد آسانسوری شهریه مدارس غیرانتفاعی 

یادداشت

پزشکی
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محمدباقر عطاریانی _ وارد خیابان قائم ۱۴ 

می شوم ، پلاک ۴۶. دقایقی بیرون منتظرم 

تا ببینم کیا واردشده و کیا خارج میشن. اول 

نفری که وارد این موسسه میشه مردی است 

حدودا ۶۰ ساله، دستش را به کمرش گرفته 

و به راحتی میشه فهمید که از سیاتیک رنج 

میبره. زنگ دفتر موسسه را میزنه و با مشقت 

وارد میشه و البته بعدها فهمیدم این بابا 

از بازنشسته های مطبوعاتی است و در هر 

زمینه ای خصوصا اجتماعی قلم می زنه. نفر 

بعدی هم مردی است حدودا ۷۰ ساله که 

خیلی سرحال نشان میده و به خوبی میشه 

فهمید که اهل ورزش هست. چهره ای خندان 

داره و با شور حال خاصی وارد میشه. نفر 

بعدی خانمی است میانسال که البته با 

دستی در گچ و به شانه اش بسته شده وارد 

این دفتر میشه. با خود می گویم الان است 

که یکی با ویلچر ، یکی با عصا   یکی با واکر 

و یکی را هم با برانکارد بیارن و جای تعجب 

نخواهد بود. ذهنم به شدت درگیر هست که 

اینجا شاید پاتوق پیرپاتال هایی است که 

برای استراحت و گعده دورهم جمع میشن 

که ناگهان یکی با موتورسیکلت وارد میشه. 

موتور رو سه قفله میکنه و با انبوهی نان که 

داخل سبد موتورسیکلت گذاشته زنگ دفتر رو 

میزنه. مطمین هستم که او نان آور این هاست! 

 چند دقیقه بعد دو نفر می آیند که حال  

سن  که  می ده  نشان  روزشان   و 

و سال بالایی دارن چراکه شکم بزرگ و 

عینک  ته  استکانی شان خیلی تابلو هست. 

کم کم تصور می کنم اینجا نکنه آسایشگاه 

سالمندان هست و اگر کسی رو باحالت 

کما بیارن نباید تعجب کرد. اما یک دفعه 

فضا عوض میشه و نفرات بعدی جوون هایی 

هستن که با انرژی و نشاط وارد میشن. 

حدودا ۲۰ الی ۳۰ ساله هستن و مشخصه 

که سرهای پرشوری دارن. اما اینکه این ها 

چگونه کنار هم کار میکنن معمایی است که 

خیلی ها نمیدونن. دل به دریا می زنم و با زدن 

زنگ دفتر وارد میشم. فضای گرم و گیرایی 

می بینم طوری که به محض ورود می فهمم 

اینجا افراد حاضر مثل یک خانواده هستن. 

بعضی ها حکم پدربزرگ و مادربزرگ دارن 

و بعضی ها مثل مادر و پدر هستن وعده ای 

هم مثل خواهر و برادر کنار هم کار می کنن. 

بزرگ و کوچک ، پخته و خام ، سرد و گرم 

روزگار چشیده در عرصه مطبوعات و خلاصه 

جمعی از اضداد اما همگی همدل. این 

جمع همگی شان میدونن که کار مطبوعاتی 

درآمد آنچنانی نداره و کار در این حوزه کار 

عشق هست و دل و به همین خاطر دل به 

پول آن نبسته اند. البته اینجا حرف اول و 

آخر را مدیرش میزنه و تکیه کلامش اینه که 

اینجا محیطی رفاقتی است. خودم هم به 

این  نتیجه می رسم که خداییش اگر اینجا 

رفاقتی نبود تا به  حال "نخست" هم به دیار 

باقی شتافته بود. راسته که میگن اگر قلب ها 

به هم نزدیک بشه دنیا گلستان میشه. قلب، 

مهمانخانه نيست که آدم ها بيايند دو سه 

ساعت يا دو سه روز توی آن بمانند و بعد 

 بروند. قلب، لانه ی گنجشک نيست که 

در بهار ساخته بشود و در پاييز باد آن را 

با خودش ببرد. قلب، راستش نمی دانم 

چيست؟ اما اين را می دانم که فقط جای 

آدم های خیلی خوب است! نه یک سال و 

نه صدسال بلکه برای همیشه… و نخست 

چنین قلبی داره. قلبی که نقطه وصل آن 

رفاقت هست و رفقایی که به قول  معروف 

تنها چیزی که یارانه ای نشد رفاقت بود 

چون نتونستن براش قیمت بزارن ! و امروز 

پس از دو دهه مخلص همه رفقای با معرفت 

نخست هستم که توی این ۲۰ سال همکاری 

و همدلی قیمتی نمیشه براشون گذاشت.

قدیر توانا 
 داور ستاره دار بین المللی بوکس

از دیرباز رسانه ها بیانگر پیشرفت ها و بعضا مشکلات ورزش بوده و 

هستند . هفته نامه نخست هم از این قاعده مستثنی نیست و همواره 

در زمان حیات خود کوشیده تا بیانگر خوبی ها و دردهای ورزش باشد . 

جناب دکتر خسروشاهی با استفاده از بزرگان و پیشکسوتان این 

عرصه در کنار جوانان مجموعه موفقی درست کرده و به خوبی 

مدیریت می کند . لذا بر خودم لازم می دانم بیست و یکمین سال 

تاسیس نخست را به همه شما بزرگواران تبریک گفته و از خداوند 

برایتان موفقیت آرزومندم.

اصغر رحیمی
 پیشکسوت داوری و خبرنگار ورزشی 

هفته نامه نخست از بدو شروع فعالیت توانسته اصالت خود را با توجه 

به اینکه صاحب امتیاز این هفته نامه مستقل عمل کرده و عضو هیچ 

گروه و باندی نمی باشد توانسته در دل آحاد مردم مخصوصا ورزشی ها 

جا بگیرد ضمن اینکه همکاران در تحریریه و خبرنگاران باتجربه بدون 

کوچکترین حب و بغض و جناحی به نحو احسن خدمت می کنند 

 که جا دارد به این عزیزان یک خسته نباشید گفت در خاتمه بیست 

و یکمین سال تاسیس این هفته نامه وزین را به تمامی دست اندرکاران 

مخصوصا دکتر علی پاکبازخسروشاهی تبریک عرض می کنم.

خانم دکتر نور الهدی پور عباس 
کانون زنان بازرگان خراسان رضوی

بیست و یکمین سالگرد انتشار روزنامه نخست را به مدیریت و 

دست اندرکاران روزنامه نخست تبریک می گوییم و برای دوستان 

در ادامه کار خطیرشان، استواری در مسیر خواستاریم . بی شک 

حضور پررنگ و موثر نشریه نخست در راستای انتقال اطلاعات موثر 

و به موقع به مخاطبان در شرایط پیچیده و متناقض امروزی کاملا 

مشهور است .لذا همراهی با کارآفرینان و اصل گزینش عالی مطالب 

در ارتقای عملکرد این نشریه نقش موثری داشته است .امیداست 

همچنان با جدیت و خلاقیت ، مسیر رشد خود را برای تاثیرگذاری 

بر مخاطبان ادامه دهند . 

محمدجواد رستم زاده 
رییس انجمن ورزشی نویسان و عکاسان ورزشی 
۲۰ سال هفته نامه درآوردن بدون اتکا به سازمان و ارگانی آن هم 

در اوضاع اقتصادی پرتلاطم و در شرایطی که اکثر غول های 

رسانه ای زمین خورده اند بیشتر شبیه معجزه است. معجزه ای که 

 دکتر خسروشاهی باهمت همکاران پرتلاش و بی ادعایش  آن را 

در هفته نامه وزین نخست انجام دادن و باعث تحسین همگان 

شدند. موسسه فرهنگی نخست نمونه بارز جهاد بخش خصوصی 

در عرصه فرهنگی کشور است که قطعا و حتما باید مورد پاسداشت 

مسوولان فرهنگی ایران جان قرار بگیرد.آقای دکتر خسروشاهی 

سپاس برای درایت و غیرت رسانه ای تان و ممنون که هفته نامه تان 

را به رده نخست نشریات خصوصی کشور رساندید.

جعفرعطارزاده 
مربی بین المللی والیبال خراسان

حضور هفته نامه وزین نخست را در عرصه فرهنگی اجتماعی شهر امام 

مهربانی ها به فال نیک گرفته و بیست و یکمین سالگرد فعالیت آن را به 

مدیرعامل و کلیه فعالین خدوم آن مجموعه تبریک عرض می نماییم. 

در ظل توجهات حضرت رضا علیه السلام موید و منصور باشید.

از طرف جمعی از همکاران فرهنگی و ورزشی دانشگاه بین المللی 

امام رضا علیه السلام

 محمدرضایی مربی بین المللی
 و لیگ برتری والیبال خرسان

هفته نامه نخست ازهمان اولین شماره خود توجه ویژه ای به والیبال 

داشته و دارد واخباربه روز والیبال خراسان را در تمام زمینه ها به اطلاع 

علاقه مندان می رساند این موفقیت را به تمام مدیران و خبرنگاران 

نخست تبریک عرض می نمایم.

جد   ول سود   وکو  شماره 101
به سه نفر از کسانی که پاسخ صحیح 

جد   ول را تا تاریخ 22 تیر 1402  

به شماره زیر ارسال نمایند   

09033831861 
به قید   قرعه از سوي کلبه عسل مژد   ه 

هد   ایایي اهد   ا مي شود   . 
پاسخ جد   ول  شماره 100

دو دهه با رفقا !!
  دیدگاه

سرور هادیان
نوشتن ، شبیه بال زدن پروانه و خواب 

سرصبــح بانشــاط اســت .زیبــا چون 

بــالا رفــتن بــر فــراز قله هــای کشــف 

نشــده و قــدم زدن در دشــت های 

ســبز و ....

لازم نیست، حتما روزنامه نگار باشی 

تــا ســختی ها و تلاش هــای ایــن کار 

را بدانــی . نوشــتن از گرفتاری هــا  

انعکاس خبرها، پیگیــری گزارش ها  

ــای درد و دل  ــه و نشســتن پ مصاحب

 افــراد مختلــف جامعــه و ... همــه 

و همــه وظیفه ای اســت کــه در قبال 

مــردم حــس می کنــی و نمی توانــی 

بی تفــاوت از آن بگــذری امــا بایــد 

ــری  ــکاس و پیگی ــرای انع ــی ب فضای

وجــود داشــته باشــد . 

ــن  ــت و یکمی ــتانه بیس ــالا در آس ح

ســال انتشــار" نخســت" بــرای مــن 

ــالت  ــه رس ــه ادام ــت ک ــی اس  فرصت

و دغدغه هایم را در فضایی دوستانه 

و بی ادعــا ادامــه دهم . 

به امید آن که رسالتمان را به بهترین 

شکل انجام دهیم .

منصوره شریف الحسینی 
ترویج  و  توسعه  خیرین  مجمع  مدیرعامل 

آموزش های فنی و حرفه ای
در دفتر زمانه فُتَد نامش از قلم

هر ملّتی که مردم صاحب قلم نداشت

فرخی یزدی 

بر همگان ثابت شده است که یکی از نیازهای جوامع 

امروز، پیگیری اخبار و اطلاعات از مجراهای مختلف، 

قانونی، مطالبه گر و... است. نقش رسانه های مکتوب 

در این میان به واسطه ماندگاری متن، قدمت فعالیت 

و رقابت در جذب مخاطب، همیشه پررنگ تر بوده و 

هست.با توجه به سند چشم انداز، "مجمع خیرین 

توسعه و ترویج آموزش های فنی و حرفه ای در افق 

۱۴۰۶ قادر است به هر نهادی که هدفش آموزش، 

توسعه و ترویج آموزش های فنی و حرفه ای باشد، یاری 

رساند". این مهم، میسر و مقدور نخواهد بود مگر با 

همیاری، همکاری و نقش آفرینی همه حوزه هایی که 

به نوعی درگیر مسایل جوانان، بیکاری، مهارت آموزی 

هستند و به سرافرازی ایران سربلند می اندیشند.

یکی از مهمترین و موثرترین همراهان رسانه ای 

مجمع در چند سال اخیر  دوستانمان در رسانه 

وزین، کاربلد و دغدغه مند "هفته نامه نخست" بوده 

و هستند. همراهی و همکاری این نشریه در انتقال 

اهداف، ضرورت ها و برنامه های مجمع به جامعه درخور 

تحسین است. حضور و مداخله مؤثر و تخصصی دو 

نفر از خبرنگاران حوزه فرهنگی و اجتماعی این نشریه 

)خانم هادیان و آقای عطاریانی( در نشست های 

هم اندیشی شورای روابط عمومی مجمع و ارایه 

راهکارهای عملیاتی باعث شده است تا شعارهای 

بنیادین مجمع یعنی "ایرانِ فاخر با ایرانیِ ماهر" و 

"فکر به جای فرد" در فضای رسانه ای هم نمود یابد.

حال که هفته نامه نخست وارد بیست و یکمین سال 

فعالیت رسانه ای خویش شده است، مراتب تقدیر و 

سپاس خویش را به جناب آقای دکتر خسروشاهی و 

همکارانشان اعلام می داریم و برایشان، بهترین ها 

را آرزو داریم.

به قول مولانا:

تو مگو همه بجنگند و زِ صلح من چه آید

تو یکی نئی هزاری، تو چراغِ خود بیفروز

اول » نخست«

برای » نخست « که اول است 

»نخست« همراه نخست امور خیریه
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  دیدگاه

نخست و آغاز بیست ویکمین سال
محمد مهدیزاده

روزی که نخست اولین شماره خود را چاپ کرد کمتر کسی فکرمی 

کرد که این نشریه بتواند جایگاه خود را بین ورزشکاران و بزرگان ورزش 

خراسان به  خوبی باز کند و بیست ویکمین سال انتشار خود را باقدرت 

و باصلابت سپری کند.

در این رابطه سعی کردیم تا نقطه نظرات بزرگان ورزش خراسان به ویژه 

ورزشکاران و مربیان والیبال خراسان را راجع به نخست  جویاشویم.

غلامحسین توتونچی
مربی پیشکسوت درجه ملی 

بیست و یکمین سالگرد نشر هفته نامه نخست را به مدیر محترم جناب 

آقای دکتر خسروشاهی و همه همکارانشان تبریک گفته و از خداوند  

برایشان بهترین ها را آرزومندم . بی شک حضور به موقع و پررنگ شما 

بزرگواران در عرصه های ورزش آن هم در شرایط پیچیده و دشوار کنونی 

مرهمی است بر دردها و آلام جامعه ورزش استان امیدوارم باپشتکار و 

خلاقیت این میراث مهم فرهنگی جامعه را به پیش ببرید برای همگیتان 

سرافرازی و سربلندی آرزومندم. 

حمید جوانبخت 
پیشکسوت والیبال خراسان 

هفته نامه نخست را بیست سال پیش آشنا شدم درهمان زمان تمام 

تلاش مدیرمسوول این بود که یک نشریه تمام اجتماعی و فرهنگی 

ورزشی را انتشار دهد و الحق که در این راه موفق بودند چون راستی 

آزمایی و اطلاع رسانی به روز را پیشه خودکرده بودند امروز خوشحالم که 

این نشریه همچنان روی پای خود ایستاده است.

حامد صمدی 
مربی بین المللی و لیگ برتری والیبال 

هفته نامه نخست  را به جرات می توان ازجمله نشریه های تخصصی 

درزمینه ورزش نام برد که تمام رویدادهای ورزش خراسان به ویژه والیبال 

را زیر ذره بین دارد و با اخبار به روزخودبه درستی اطلاع رسانی می کند 

امیدوارم این حمایت رسانه ای همیشه تداوم داشته باشد

حمیدامیدوارنژاد
مربی تیم ملی والیبال جوانان ایران

نخست یکی از بهترین هفته نامه هایی است که خبرهای  مهم استان و 

کشور را به اطلاع مخاطبان خودش میرسونه که در این بیست سالی که از 

افتتاح آن می گذرد زیر نظر مدیری خوب و کاربلد آقای دکتر خسروشاهی 

و خبرنگاران کاملا ورزشی اداره می شود و هرساله مخاطبان زیادی را 

جذب می کند و علیرغم فضاهای مجازی هیچ گاه پا پیش نکشیده و 

خیلی قوی تر از گذشته کار خود را ادامه داده و همیشه یار و یاور جوانان 

ورزشکار استان و کشور بوده است.

جبارقوچان نژاد
مربی بین المللی و رییس هیات والیبال خراسان 
این مسیر  پرفرازونشیبی که شما در طی ۲۱ سال  قدم به قدم به سوی 

پیشرفت و توسعه و شادابی و نشاط جامعه پیش رفته اید ، امروز به یک 

آگاهی رسانی شفاف و  رسا  در عرصه رسانه های ورزشی تبدیل شده است 

با تلاش های شما و همکارانتان ، این رسانه  به یکی از برترین رسانه های 

ورزشی در استان تبدیل گردیده است و  علاوه بر اطلاع رسانی به مخاطبان  

از وظیفه مهمی که رسانه ها در جامعه دارند ، یعنی ارتقای فرهنگ ورزشی 

و ترویج سلامتی ، پاسخگویی کاملی داشته است .امیدوارم که با تلاش 

و پشتکار همچنان بتوانید در این مسیر هر چه بیشتر پیشرفت کنید و 

همواره از برترین  رسانه های ورزشی استان باشید .

 قاسمی نژاد
 دبیرهیات والیبال خراسان

هفته نامه نخست  از قدیمی ترین  هفته نامه هاست که با حضور ورزشی نویسان 

باتجربه و پیشکسوت مطالب پرمغزوپخته ای را تحویل خوانندگانش می دهدتفسیر و 

تحلیل های ورزشی مناسب و بجا کمک خوبی به اهالی ورزش والیبال خراسان می کند 

 امیدوارم که سالیان سال همچون ۲۱ سال گذشته باتدبیرومنطقی راه خود را ادامه

دهد.

سعید کوشافر، سردبیر: شاید در نگاه 

اول این جمله را به آسانی بر زبان بیاوریم که 

نخست وارد سومین دهه از زندگی خود شده 

 این جمله را فقط کسانی درک می کنند که 

در عرصه رسانه ها فعالیت داشته باشند و بدانند که 

 وقتی سخن از بیست و یکمین سالگرد انتشار نخست 

به میان می آید یعنی چه کار بزرگی انجام شده 

است .باید اول یک نگاه به فضای رسانه ای 

استان خراسان رضوی و شهر مشهد داشته 

باشیم. شهری که زادگاه دو روزنامه وزین 

قدس و خراسان است . یکی چندی قبل 

هفتاد و پنجمین سال انتشارش را جشن 

گرفت و دیگری بیش از سه دهه است منتشر 

می شود . حدود یک دهه است که روزنامه 

شهرداری مشهد یعنی شهرآرا هم به این جمع 

اضافه شده است ، پس نخست باید در میان 

سه رقیب بزرگ   جدی و صدالبته دارای 

امکانات فراوان کار مطبوعاتی انجام دهد. 

 از دیگر سو نگاهی به امکانات این سه نشریه 

آن ها  مادی  و  چاپی  امکانات  سطح  و 

باید داشت ، خراسان چاپخانه ای مجهز 

دارد و ساحتمانی موسع و به لطف جای 

گرفتن در میان مردم ، آگهی ها و درآمد 

هم  قدس  می زند.  رقم  برایش   خوبی 

به لطف وابسته بودن به درآمدهای آستان قدس 

رضوی در اعیان نشین مشهد ساختمانی معظم 

دارد با چاپخانه ای مجهز و البته پول آستان 

قدس که هرساله و هرماهه به حساب های 

این موسسه واریز می شود .

در خصوص شهرآرا هم که بودجه محرمانه 

ندارد ، سالانه حدود ۳۰ میلیارد تومان از 

جیب شهروندان مشهدی را خرج می کند 

تا روزنامه ای دست مردم بدهد که هنوز 

هم نتوانسته نظر اعضای شورای شهر را 

تامین کند . حال در نظر داشته باشید در 

 این شهر و با حضور چنین مدعیان قدرتمند 

و ثروتمندی انجام کار مطبوعاتی و چاپ 

هفته نامه، آن هم بدون وابستگی به پول یا 

اعتبار به ارگان ها و نهادهای عمومی کمتر 

از  کار رستم درگذر از هفت خوان نیست و 

نخواهد بود . اما ایمان به انجام کار رسانه ای 

صحیح   قرار نگرفتن در دسته بندی های 

سیاسی و حزبی معمول و هدف قرار دادن 

مسایل و مشکلات مردم باعث شده تا انتشار 

نخست به مو برسد اما هرگز قطع نشود . 

باشد در شرایطی  باورش دشوار  شاید 

انتشار  توان  حتی  نشریات  برخی  که 

نداشته  را  سرهم  پشت  شماره   چند 

و برخی از مدیران آن ها هنوز با چک های 

برگشتی دست وپنجه نرم می کنند ، نخست 

نه تنها توانسته وارد بیست و یکمین سالگرد 

انتشار خود شود که هرروز هم بالنده تر و 

محکم تر قدم برمی دارد. 

ده ها  نخست  خبرنگار  تولید  کارخانه 

داده  رسانه ای  جامعه  تحویل   نیرو 

که اکنون در بالاترین سطوح رسانه ای 

و مدیریتی فعال اند و اکنون نیز میزبان 

بزرگانی است که نشستن پای سخنان 

آن ها و شنیدن تجربیات ارزنده آن ها از 

ده ها کلاس آموزشی دانشگاه آموزنده تر 

و کاربردی تر است. 

در این میان این دانه های تسبیح نخست را 

دکتر علی پاکباز خسروشاهی به هم وصل 

می کند که نقطه اتکا و بزرگ ترین عامل دوام 

بیست ساله نخست است. امید که نخست و 

دیگر نشریات و رسانه هایی که حکم فرزندان 

هفته نامه رادارند و همچنان در همین سیر 

 به رشد و پویایی ادامه دارد و هرروز بالنده تر

 شوند . 

نخست  و  زیستن با مردم 

مهندس رضا حمیدی

رییس گــروه مشــهد ، عضو هیات 

رییسه اتاق بازرگانی و رییس انجمن 

مدیران صنایع خراسان رضوی

هفته نامه نخســت را مطالعه می کنم 

ــه در موارد  و  بدون تعارف می گویم ک

زیر شایسته تقدیر و احترام است :

۱- رهنمودها و تفسیرهای اقتصادی 

اجتماعی و سیاسی داخلی و خارجی

۲- توجــه بــه اقشــار مختلــف جامعــه 

از کــودک تــا ســالمند

۳- مطالب ارزشــمند ورزشــی و توجه 

ــکاران و قهرمانان به ورزش

۴- توجــه بــه هــنر و هنرمنــدان و 

پیشکســوتان و  نویســندگان 

۵- انتشــار و انجــام نظرســنجی های 

خــوب از افــراد متخصــص و خبره

۶- مطالــب انتقــادی بــا مقــداری 

شــفافیت بیشــتر از دولتمــردان و 

مســوولین مربــوط

علی عبداحد
با درود و عرض ادب و احترام به محضر 

همکاران فرهیخته در هفته نامه نخست .

عجبا ، چه زود گذشت از روزهای نخست 

و آغازین هفته نامه نخست که با تعدادی 

انگشت شمار در جمعی دوستانه با علی 

خسروشاهی ، یا علی گفتیم و عشق آغاز 

شد . چند نفر بیشتر نبودیم ، مرشدمان 

استاد منوچهر نقاقی بودند و ظاهرا 

ورزشی نویسان در اکثریت بودیم ، 

البته شخص علی خسروشاهی هم 

با عنوان فرمانده هفته نامه نخست از 

ورزشی های خالص و مخلص بود . 

از همان نخست کمر همت بستیم و عهد 

کردیم مطالبه گران صادقی باشیم که 

جامعه ورزشی و علاقه مند به ورزش نیازمند 

به آن می باشند . شاید کمتر مسوولی 

فکر می کند ، از هفته نامه تازه نفس و 

پرانرژی مطالبی حشرونشر گردد که 

مسوولان را به وجد وادارد و جوابگو 

کند !به یاد دارم ارز همان هفته های 

نخست هرکدام از اهالی ورزش اعم از 

بازیکنان ، ملی پوشان ، داوران ، مربی 

، مالک باشگاه ، مدیر باشگاه ، حتی 

مدیران ورزشی فریاد و صدایشان به جای 

نمی رسید ! یا ما می رفتیم سراغشان 

برای مصاحبه و یا آن ها راهی هفته نامه 

نخست می شدند تا عقده گشایی کنند 

و توسط نخست خواسته های به حق 

خود را در سطح استان و حتی کشور 

منعکس و مطالبه کنند . 

این اصرار رادارم در هر خط از نوشته ام 

هرچه بیشتر نام نخست را تکرار کنم زیرا 

که زیبنده ویترین پرافتخار هفته نامه 

نخست خواهد بود . افتخار می کنم و به 

یاد دارم که به دفعات مسوولان محترم 

را مانند آقایان : استاندار ، فرماندار ، 

شهردار ، مدیرکل تربیت بدنی جوانان ، 

رییس فدراسیون ،وزیر ورزش و جوانان 

و ... مورد خطاب مستقیم قراردادیم و 

با عنوان خبرنگار نخست ، مشکلات 

و نارسایی های ورزشی موردبحث و 

مطالبه گری قرار گرفت . 

درحالی که عزیزان هفته نامه نخست 

بیست و یکمین سالگرد خود را با مدیریت 

خاص و موفق آقای دکتر خسروشاهی 

جشن می گیرند ، به نظر بنده حقیر و 

به یقین هفته نامه نخست بااقتدار و 

صداقت در امور ورزشی ، اجتماعی ، 

سیاسی ، اقتصاد ، هنر و .... بیش از 

نیم قرن توانسته است در اطلاع رسانی 

و مطالبه گری جامعه اثرگذار باشد . 

اینجانب با تواضع و ادب خدمت یکایک 

همکاران گرانقدرم تبریک بگویم و به 

خود می بالم که در جمع بزرگان نخست 

بسیار آموختم و نیز بسیار اندوختم . 

نخست شایسته تقدیر

یا علی گفتیم و عشق آغاز شد 
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  خبر

حوادث

  مشاور
وقتی چشمم به آن پیامک سیاه خیره 

شد هیچ گاه فکر نمی کردم که در پشت 

 پرده این پیام ماجرای تلخی نهفته است 

که زندگی و سرنوشتم را تغییر می دهد 

چرا که وقتی با فرد ناشناسی تماس 

گرفتم که پیامک مذکور را برایم ارسال 

کرده بود، دنیا دور سرم چرخید و ...

این ها بخشی از اظهارات زن ۳۸ ساله 

ای است که با افشای راز چند سیم کارت 

مخفی که به نام او در مراکز فروش تلفن 

همراه ثبت شده بود، راهی جز پناه بردن 

به قانون پیدا نکرد و به همین دلیل وارد 

مرکز انتظامی شد.

او در حالی که بیان می کرد »دیگر شوهرم 

را نمی شناسم!« درباره قصه تلخ خود 

به مشاور و مددکار اجتماعی کلانتری 

مصلای مشهد گفت: وارد بیستمین بهار 

 زندگی ام شده بودم که با »ساسان«

 سر سفره عقد نشستم ولی من حتی 

نام اورا نمی دانستم اما از آن جایی که 

پدرم با پدربزرگ ساسان آشنایی داشت، 

بدون تحقیق درباره وضعیت اجتماعی 

و اخلاقی وی، مرا پای سفره عقد نشاند 

و معتقد بود که او اصل و نسب دارد.

حتی پدرم به میمنت این ازدواج، سند 

ملکی باغی را نیز به نام همسرم ثبت 

کرد تا هدیه ازدواج مان باشد. با این 

حال هنوز مدت زیادی از آغاز زندگی 

مشترک مان نگذشته بود که فهمیدم 

»ساسان« علاقه ای به من ندارد و فقط 

به پیشنهاد پدربزرگش و به خاطر ثروت 

پدرم با من ازدواج کرده و به اجبار با من 

زندگی می کند تا در رفاه و آسایش باشد.

اما هر روز  ماند  او در کنارم   خلاصه 

 از زیبایی و قد و قامت دیگر زنان سخن 

می گفت و با این گونه گفتار مرا آزار می 

داد. او همه عشق و محبتش را به طور 

آشکار نثار زنان غریبه می کرد و من فقط 

نظاره گر این صحنه های تلخ بودم. بالاخره 

دخترم به دنیا آمد و من اوضاع روحی 

بهتری پیدا کردم، حتی وقتی فهمیدم 

»سوسن« معلول ذهنی است، باز هم از 

علاقه ام به او کاسته نشد.

دخترم مونس و همدم تنهایی های 

 من بود و من فقط وقتی او را در آغوش 

می گرفتم آرامش عجیبی داشتم ولی 

متاسفانه عمر دخترم کوتاه بود و او فقط 

۴ سال در این دنیای پر از حیله و نیرنگ 

زندگی کرد. بعد از مرگ ناگهانی »سوسن« 

ضربه روحی سختی خوردم و در حالی 

به سوگ نشستم که زندگی ام دیگر 

سرد و یخ زده بود. روزها به همین گونه 

می گذشت تا این که به طور اتفاقی و با 

ارسال پیامک از سوی یکی از اپراتورهای 

تلفن همراه متوجه شدم که چند سیم 

کارت به نام من ثبت شده است. خیلی 

تعجب کردم و با آن شماره ها تماس 

گرفتم ولی هر بار خانمی از آن سوی 

خط پاسخم را می داد و من بی درنگ 

تماس را قطع می کردم و نمی دانستم 

چه اتفاقی افتاده است. از سوی دیگر 

هم به دلیل سردی روابطم با »ساسان« 

چیزی در این باره نمی گفتم.

در همین روزها بود که پیامی از یک زن 

ناشناس در فضای مجازی برایم ارسال 

شد که روزگارم را سیاه کرد.

آن زن نوشته بود: »هر جور شده پولی 

را که از من خواستید تهیه می کنم ولی 

ملتمسانه می خواهم با آبرویم بازی نکنید!« 

با  دیدن این پیام، حیرت زده با او تماس 

گرفتم و پرسیدم با چه کسی کار دارد! 

احتمال می دادم پیام را به اشتباه برای 

من ارسال کرده است اما او راز عجیبی 

را برایم فاش کرد. »فهیمه« اشک ریزان 

را خوردم فریب همسرت   گفت: من 

 او ابتدا خودش را جوانی مجرد معرفی 

کرد که قصد ازدواج با مرا دارد وگرنه من 

هیچ گاه با او ارتباط برقرار نمی کردم، 

و  تصاویر  می کنم  التماس  هم  حالا 

عکس هایم را به من برگردان، من نزد 

خانواده و اطرافیانم آبرودارم. اگر این 

عکس ها را منتشر کنید زندگی من بر 

باد می رود و احتمال دارد خدای ناکرده 

حادثه جبران ناپذیری رخ دهد! و ...

حالا دیگر همه چیز برایم روشن شده بود. 

ساسان باسیم کارت های مخفی که به 

نام من خریده بود در فضای مجازی و با 

سواستفاده از فریب ها و حیله گری های 

مرسوم با زنان غریبه ارتباط برقرار می کرد 

و سپس آنان را هدف اخاذی قرار می داد. 

گیج و منگ بودم، دنیا دور سرم می چرخید 

و نفسم بالا نمی آمد! دیگر شوهرم را 

نمی شناختم! داشتم دیوانه می شدم 

که تصمیم گرفتم به کلانتری بیایم تا 

چاره ای برای فرار از این وضعیت روحی 

تاسف بار پیدا کنم ...

با توجه به اهمیت موضوع و احتمال 

وقوع اخاذی های اینترنتی در فضای 

مجازی، واکاوی دقیق این پرونده با صدور 

دستوری خاص از سوی سرهنگ محمد 

ولیان )رییس کلانتری مصلای مشهد( به 

گروهی از افسران کارآزموده دایره تجسس 

سپرده شد و از سوی دیگر نیز اقدامات 

مشاوره ای و روان شناختی برای زن جوان 

ادامه  اجتماعی  مددکاری  دایره   در 

یافت.

صلح عمری چیست ؟ 
امینقاسمزادهکارشناسحقوقی

صلح عمری عقدی که به موجب آن، شخصی حق استفاده ازملکش را برای 

مدت عمر خود یا عمر منتفع یا عمر شخصی دیگر منتقل می کند. بنابراین، 

مفهوم صلح عمری این است که مالک یک ملک، شرط می کند تا زمانی که 

زنده است، منافع ملک متعلق به خود او باشد و بعد از فوتش کسی که صلح 

به نفع او شده است به طور شش دانگ مالک مال و منافع آن شود. برای مثال 

پدری خانه خود را طی یک قرارداد رسمی به صورت صلح عمری به فرزند خود 

منتقل می کند، پدر ضمن این قرارداد شرط می کند که تا زمانی که زنده 

است بتواند از منافع ملک خود استفاده کند؛ مثلا بتواند آن را اجاره بدهد و 

هم چنین شرط می کند که بعد از فوت او عین ملک و منافع آن به طور کامل 

متعلق به فرزندش باشد. همچنین می توان در صلح حق فسخ مادام العمر 

نیز برای مصالح در نظر گرفت. شرط فسخ مادام العمر بدان معنی است که 

مصالح در هرزمانی که بخواهد می تواند صلح را به صورت یک طرفه و بدون 

حضور متصالح فسخ کند. ارکان صلح عمری چیست؟ مصالح : کسی که 

مال خود را به عنوان عقد صلح به دیگری می دهد. متصالح : کسی که مال 

را از مصالح قبول می کند. مورد صلح : مالی که مورد عقد صلح قرار می گیرد. 

مال الصلح : پول یا مالی که یک طرف در ازای پذیرش پیشنهاد صلح، از دیگری 

دریافت می کند. مزایای صلح عمری ازجمله مزیت های صلح عمری این 

است که مالک مال ضمن انتقال سند حق استفاده از مال را تا پایان عمر برای 

خودش حفظ می کند و اموال بعد از فوت متوفی به متصالح منتقل می شود 

و مالک در دوران حیات حق استفاده از آن را برای خود حفظ می کند. سند 

صلح سند رسمی است و تمام محتویات و امضاهای مندرج در آن رسمی و 

معتبر است. نسبت به سند صلح فقط می توان ادعای جعل کرد و نمی توان 

نسبت به محتویات و امضاهای آن اظهار تردید یا انکار نمود. تفاوت صلح 

عمری با وصیت چیست؟ صلح عمری در قوانین حقوقی به معنای قرارداد 

و عقدی است که فرد اموال خود را به اشخاصی چون همسر و فرزند یا غیره 

صلح می نماید و تا زمانی که شخص زنده است، هرگونه دخالت و نظارت و 

اختیار نسبت به مال خود را دارد، اما بعد از مرگش، مالک آن مال، فرزند 

یا شخص موردنظر خواهد شد و این شرایط، تابع مقررات ارث نمی شود. 

 آیین رونمایی از دیوارنگاره 
سرداران شهید ادوات در مشهد 

گروه خبر- آیین رونمایی از دیوارنگاره سرداران شهید ادوات روز 

پنج شنبه ۸ تیرماه در سالن شهید کاظمیان مشهد مقدس برگزار 

می شود.روابط عمومی ستاد بزرگداشت شهدای ادوات خراسان 

بزرگ با اعلام این خبر گفت: درراستای آشنایی جامعه هدف، ستاد 

بزرگداشت شهدای ادوات خراسان برای آشنایی جامعه و نسل کنونی 

که هیچ گونه آشنایی با سرداران و شهیدان و خدمات شهدای ادوات 

ندارند مراسم آیین رونمایی از دیوارنگاره سرداران  شهید ادوات را 

در مشهد برگزار می کند.

بر اساس این گزارش رزمندگان ادوات در طول دوران دفاع مقدس 

با رشادت ها و فداکاری های بسیار ۱۲۰۰ شهید تقدیم انقلاب و 

نظام اسلامی کرده اند.

شایان ذکر است: ادوات یکی از واحدهای رزمی پشتیبانی یگان های 

رزم سپاه در دفاع مقدس بوده که در بستر زمان و به خاطر ضرورت های 

رزمی به تیپ تخصصی تبدیل شده و وظیفه پشتیبانی آتش نزدیک 

از نیروهای عملیاتی را بر عهده داشته است.

رییـس کل دادگسـتری خراسـان 

رضوی بـا اشـاره به تلاش هـای قوه 

قضائیه برای تحقق شعار سال، عنوان 

کرد: با سرکشـی ها و بازرسـی های 

همـکاران مـا بیـش از ۷۵۰ واحـد 

تولیـدی و صنعتـی کـه در آسـتانه 

ورشکسـتی قرار داشـتند به چرخه 

فعالیت بازگشـتند.

غلامعلـی صادقـی در سـخنرانی 

پیـش از خطبـه نماز جمعه مشـهد 

در حـرم مطهـر رضـوی)ع(، بابیان 

این مطلب ادامـه داد: قوه قضائیه 

از ابتدای سال، تلاش برای تحقق 

شعار سال را در دستور کار خود قرار 

داده اسـت. در همیـن راسـتا برای 

فعـالان اقتصـادی، شـعب ویژه ای 

در نظـر گرفته ایم تـا اگر بـرای آنان 

پرونده ای تشکیل شد، این پرونده ها 

خارج از نوبت و در شعب مخصوص 

مورد رسیدگی قرار گیرد. همچنین 

همـکاران مـا بخـش قابل توجهـی 

 از سـاعات اداری را برای سرکشـی 

به واحدهای تولیدی قـرار داده اند 

و در سطح استان، از بیش از ۲۵۰۰ 

واحد تولیدی و صنعتی بازرسی هایی 

صورت گرفته و خواسته های فعالان 

اقتصادی شنیده شده است.

وی بابیان اینکه در جریان اغتشاشات 

سـال گذشـته، افرادی تحت تاثیر 

معاندین و جریانات ضدانقلاب  مرتکب 

جنایاتی شدند، اظهار کرد: دستگاه 

قضایی پرونده این افراد را با فوریت 

رسـیدگی و احکام قاطعـی را برای 

آنان صادر کرد و نتایج اجرای احکام 

به محضر شـما مردم اعـلام گردید. 

به عنوان مثال، در پرونده شـهادت 

دو بسیجی عزیز شهرمان در خیابان 

حر عاملی، ضابطین سریعا عوامل 

این جنایت را دستگیر کردند و حکم 

قاتل این دو شـهید به نحو مطلوب 

اجرا شد.

وی افـزود: همچنیـن در جریـان 

ناآرامی های سـال گذشـته، تعداد 

بسیاری از جوانان تحت تاثیر فضای 

مجازی، در تجمعـات شرکت کرده 

و رفتار مجرمانه از آنـان سرزده بود. 

این افراد شناسایی و دستگیر شدند 

و همـکاران مـا پرونده های آنـان را 

برای ارسال به دادگاه کامل کردند  

امـا در دهـه فجـر، بـا عفـو رهـبری  

این جوانان بخشـیده شدند و هیچ 

اثری هـم از پرونده آنـان در مراجع 

قضایـی باقـی نماند. سـپس که ما 

با تعـدادی از این جوانـان صحبت 

کردیم، همگی پشـیمان و درصدد 

جـبران بودند.

صادقی بابیان اینکه از سیاست های 

دیگر ما این است که از تمام ظرفیت های 

مردمی برای توافـق در پرونده های 

حقوقی استفاده کنیم، گفت: تاکنون 

کمک های خوبی از سمت متدینین 

و معتمدین جامعه و خصوصا خدام 

حرم مطهر در این خصوص صورت 

گرفته و خواسته ما از آنان این است 

که همچنان در ایجاد صلح و سازش 

در پرونده های قضایـی، به ما یاری 

رسانند.

وی بابیان اینکه از سیاست های دیگر 

مـا کاهش جمعیـت زندان هاسـت  

اضافـه کـرد: در سـال گذشـته، بـا 

کمک خیرین بیش از ۲۰۰ میلیارد 

تومان کمک جمع آوری شد و با این 

میزان توانستیم ۱۳۰۰ زندانی جرایم 

غیرعمـد و مالـی را آزادکـرده و بـه 

جمع خانواده هایشان بازگردانیم.

رییـس کل دادگسـتری خراسـان 

رضوی تاکید کرد: حجاب سرمایه ای 

اسـت که همه ما وظیفه داریم از آن 

حفاظت کنیم.

وی بابیان اینکه سیاست دیگر قوه 

 قضائیه برخورد قاطع بـا متجاوزان 

به امـوال عمومـی و دولتی اسـت، 

گفت: باکسانی که به منابع طبیعی و 

اموال عمومی دست درازی می کنند، 

حتـما برخـورد می شـود. در سـال 

گذشـته از بیـش از ۱۳۰۰ هکتـار 

اراضـی که مورد تـصرف متجاوزین 

قرارگرفته بود، رفع تصرف شـد.

صادقی همچنین با اشاره به وجود 

 مشکل آب در اسـتان، عنوان کرد: 

ما جزو استان های کم بارش هستیم  

و شدیدا مشـکل آب داریم و باید از 

منابع موجود حفاظت کنیم. حتما 

باکسانی که با حفر چاه های غیرمجاز  

به منابع آبی دست درازی می کنند 

برخورد خواهد شد.

با همکاری دادگستری خراسان رضوی انجام شد 

بازگشت ۷5۰ واحد تولیدی به چرخه فعالیت

توطئه تلخ یک شوهر بی مهر

 رازسیاه سیم کارتهای مخفی یک زن
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 موسسه اعتباری ملل به عنوان 
یکی از ۱۰۰ برند برتر انتخاب شد

تکتمصابریمقدمتهرانی

 

موسسه اعتباری ملل در همایش آیین تجلیل از یکصد برند برتر سال 

به عنوان برند برتر انتخاب شد.

 در آیین تجلیل از یک صد برند برتر سال که با حضور تعدادی از 

نمایندگان مجلس شورای اسلامی، مسوولان وزارتخانه ها و مدیران 

شرکت های صنعتی، تولیدی و اقتصادی که در روز یکشنبه ۴ تیرماه 

در سالن همایش های بین المللی صداوسیمای جمهوری اسلامی 

ایران برگزار شد با توجه به فعالیت های شایسته و اقدامات موثر 

موسسه در شاخص مشتری مداری، تندیس و لوح تقدیر به موسسه 

اعتباری ملل اعطا گردید

 بر اساس این گزارش در لوح سپاس خطاب به مدیرعامل موسسه 

اعتباری ملل آمده است "تلاش و مشارکت ارزشمند شما در زمینه ترویج 

اندیشه تولید ناب و برند سازی جهانی در آن مجموعه قابل ستایش و 

تحسین است. اقدامی درخور تحسین و زمینه ساز فرهنگ برندسازی 

در سطوح گوناگون است، به نشانه قدردانی از تلاش ارزشمند شما 

لوح تقدیر موفقیت منتخب به آیین تجلیل از یکصد برند برتر سال 

در شاخص مسوولیت پذیری اجتماعی به آن واحد محترم تقدیم 

می گردد، پویایی اندیشه و استمرار تلاشتان را در ساختن ایران و 

سربلند آرزومندیم"

 گفتنی است پیش ازاین موسسه اعتباری ملل در هفتمین اجلاس 

سراسری رضایتمندی مشتری بابت عملکرد مثبت در پیشبرد اهداف 

اقتصاد مقاومتی اهدا لوح و تندیس قدردانی دریافت کرده بود.

روابط عمومی موسسه ضمن تبریک این موفقیت به خانواده بزرگ 

ملل برای کلیه همکاران محترم در سراسر کشور آرزوی موفقیت 

روزافزون دارد.

میوه گران شده ، پس صادر کنیم!
محمدباقر عطاریانی _ رییس اتحادیه بارفروشان گفته ۲۰ درصد 

مردم توان خرید میوه را ندارند/ مصر متقاضی خرید میوه از ایران شد/ 

افزایش قابل توجه صادرات سیب به عربستان.مصطفی دارایی نژاد 

گفت: قیمت میوه در هفته پیش رو افت ۵۰ درصدی را تجربه کرد اما 

هزینه حمل ونقل و چیدن گیلاس، آلبالو و زردآلو باعث شده است 

که در هر کیلو ۲۰ هزار تومان به قیمت این میوه ها اضافه شود.

البته ایشان گفته رایزنی ها برای تجارت میوه به عربستان در حال 

انجام است و به نظر می رسد بتوانیم در آینده نه چندان دور میوه  

به این کشور صادر و سهم ترکیه از بازار عربستان را تصاحب کنیم.

ای کاش این بزرگوار در ادامه می فرمود که خیلی از کالاها از سفره 

مردم پرواز کرده و از آن سوی آب ها سر برآورده اند. امروز گرانی میوه 

و ناتوانی مردم در خرید آن جای تعجب ندارد.گرانی گوشت و مرغ و 

ماست و پنیر و برنج و ده ها قلم کالای خوراکی و ضروری مردم جای 

خود فقط یکی نیست بپرسد چرا وقتی توان خرید مردم کم شده 

صحبت از صادرات می کنید!همین مردم وقتی خبردار شوند که میوه 

داخلی مان که به هر دلیلی به دهان خودمان نمی رسد و قرار است 

صادر شود ، آن وقت به شما مسوولان چه خواهند گفت؟ آیا به جز آه 

و نفرين و ناسزا چیز دیگری خواهند گفت!!امروز همه به این نتیجه 

رسیده اند که دلیل نایاب شدن یک کالا و گرانی آن ناشی از صادرات 

است و ربط زیادی به دلار ندارد.البته از سیاست های اقتصادی 

مدیران امر هم نباید غفلت کرد که تقریبا اکثرش به نفع مردم نبوده !

مجید خروشی- وقتی صحبت از تجارت 

کارآفرین  زنان  کارآفرینی می شود   یا 

با توجه به موفقیت های زیادی که در این 

عرصه کسب کرده اند ، برابر و هم پای 

 مردان می توانند قدرت نمایی کنند. 

در عصر حاضر شاهد تمایل بیشتر زنان 

ایرانی به مشارکت اقتصادی، اجتماعی 

و به خصوص تحصیل در مدارج عالی 

می شود  موجب  که  هستیم،   علمی 

در عرصه کارآفرینی بسیار فعال تر و موفق تر 

باشند. در ادامه این نوشتار قصد داریم 

درباره اهداف و عملکرد کانون زنان 

بازرگان خراسان رضوی در گفت وگوی 

با رییس کانون بپردازیم. آذر کیانی 

نژاد درباره فعالیت های تشکل کانون 

بانوان بازرگان خراسان رضوی می گوید 

: کانون زنان بازرگان خراسان به عنوان 

یکی از تشکل های رسمی اتاق بازرگانی 

 خراسان فعالیت های خود را باهدف کمک 

به رشد و شکوفایی کسب وکارها با محوریت 

مدیریت بانوان در ۳محور اصلی ؛ ایجاد 

شبکه سازی استانی و ملی ،گسترش 

 ارتباطات بین المللی و توانمندسازی

 و ارتقای سطح علمی و شغلی اعضا   خود 

قرار داده است . کانون زنان بازرگان در 

حال حاضر ۱۰۰ عضو فعال دارد که بنا 

داریم در راستای هدایت و جهت دهی 

کسب وکارهای بانوان و همچنین ساماندهی 

صادرات ، برند سازی و استانداردسازی 

 محصولات تولیدی بانوان راهبردهایی 

را اتخاذ و در این خصوص جلسات متعددی 

نیز برگزار کردیم. کیانی نژاد مدیرعامل 

شرکت سامانه ساز صنایع ، رییس هیات 

مدیره شرکت دانش بنیان کیان گسترش 

فناوری  و  پارک علم  سلامت و عضو 

 خراسان رضوی با ۲۲ سال سابقه فعالیت 

در صنعت ، نخستین شرکت خصوصی 

در حوزه خدمات مشاوره تجاری سازی 

در سال ۸۴ را تأسیس و راه اندازی کرد 

و با توجه به دغدغه حمایت از بانوان 

بازرگان و کارآفرین مصمم شد که با حضور 

در کانون زنان بازرگان خراسان رضوی 

حمایت و توسعه تجارت بانوان فعال را 

تسریع بخشد . وی در ادامه به بانوان 

کارآفرین جوان که قصد ورود به حرفه 

تجارت رادارند توصیه کرد: سرمایه نقش 

مهمی در تجارت دارد که آسان کسب 

نشده است بنابراین توصیه می شود قبل از 

ورود به هر نوع کسب وکار و سرمایه گذاری 

حتما از افراد خبره و باتجربه مشاوره 

گرفته شود تا با فراز و نشیب هایی که در 

مسیر ایجاد و توسعه یک بنگاه اقتصادی 

وجود دارد آشنا شوند و بتوانند با هدایت 

و منتورینگ این مسیر را طی کنند . 

رییس کانون زنان بازرگان خراسان رضوی بیان کرد   

هدف؛ هموارسازی توسعه کسب وکار 

رییس اتحادیه بارفروشان خاطرنشان کرد: رایزنی ها 

 برای تجارت میوه به عربستان در حال انجام است

 و به نظر می رسد بتوانیم در آینده نه چندان دور میوه  

 به این کشور صادر و سهم ترکیه از بازار عربستان

 را تصاحب کنیم.

مصطفی دارایی نژاد ، بابیان اینکه عربستان متقاضی 

خرید سیب درختی، کیوی، گیلاس و آلبالو از ایران 

است، گفت: قطر، عمان، عربستان و سوریه متقاضی 

خرید میوه از ایران هستند در سنوات گذشته امکان 

صادرات میوه از ایران به عربستان وجود نداشت اما 

در حال حاضر زمینه ها برای صادرات میوه به این 

کشور فراهم شده است.

وی با اشاره به تلاش ها برای ارتقا کیفیت بسته بندی  

میوه به عربستان، افزود: بسته بندی شکیل برای 

عرب ها حائز اهمیت است ازاین رو برای بالا بردن 

کیفیت بسته بندی ها از دانش پژوهان دانشگاه شریف 

کمک گرفتیم و تلاش داریم از پلاستیک نانو برای بالا 

بردن ماندگاری میوه ها استفاده کنیم.

 این فعال صنفی تناژ خرید سیب درختی عربستان

  از ایران را قابل توجه دانست و بیان کرد: سیب موجود

 در انبارها نمی  تواند نظر عرب ها را جلب کند چراکه 

داخل این میوه پوک و قهوه ای شده است و زمان 

ماندگاری آن به اتمام رسیده است؛ احتمال همکاری 

ایران و عربستان زیاد و موانع پیشروی صادرکنندگان 

رفع شده است. رایزنی ها برای تجارت میوه به عربستان 

در حال انجام است و به نظر می رسد بتوانیم در آینده 

نه چندان دور میوه  به این کشور صادر و سهم ترکیه 

از بازار عربستان را تصاحب کنیم.

به گفته وی؛ امیدواریم که وزرای صمت و کشاورزی 

با مصوبات یک شبه مانع صادرات نشوند. البته وزیر 

صمت از فعالان بخش خصوصی درخواست کرده 

است که در زمینه صادرات میوه ورود کنند. ایران 

هر ۴ فصل میوه دارد و امکان صادرات ۶۶ قلم میوه 

و صیفی در سال برای ما وجود دارد و با گرم شدن 

هوا کشورهای عربی متقاضی خرید هندوانه، خربزه 

و ملون خواهند شد.

رییس اتحادیه بارفروشان از ابراز تمایل مصر به خرید 

میوه از ایران خبر داد و خاطرنشان کرد: کیفیت پرتقال 

مصر در دنیا بی نظیر است اما آن ها به دلایل سیاسی 

با ما همکاری نمی کردند و اگر ما متقاضی خرید میوه 

از این کشور بودیم باید باواسطه ترکیه تجارت خود 

را پیش می بردیم اما هم اکنون این واسطه ها کنار 

رفته اند؛ مصر متقاضی انار شیراز و انگور است و ما هم 

می توانیم از این کشور بذر میوه و پرتقال وارد کنیم.

دارایی نژاد با تاکید بر اینکه ۲۰ درصد از مردم توان 

خرید میوه را ندارند، گفت: قیمت میوه در هفته پیشرو 

افت ۵۰ درصدی را تجربه کرد اما هزینه حمل ونقل 

و چیدن گیلاس، آلبالو و زردآلو باعث شده است که 

در هر کیلو ۲۰ هزار تومان به این قیمت این میوه ها 

اضافه شود. در سال جاری تولید ۲ برابر سال گذشته 

بیشتر شده است و با کاهش مصرف باید برای صادرات 

برنامه ریزی کنیم از هفته آینده به دلیل گرمای هوا 

امکان ریزش مجدد قیمت میوه وجود دارد چراکه میوه 

محصول فسادپذیر است و فروشندگان برای از بین 

نرفتن آن قیمت ها را کاهش می دهند.

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان 

رضوی گفت: از ابتدای سال جاری 

تاکنون ۳۲۵۶ فقره در زمینه گران فروشی 

واحدهای اقتصادی در استان به تعزیرات 

حکومتی واردشده که از این تعداد 

۳۰۰۰ پرونده مختومه شده است.

تعداد  درباره  مدنی   مرتضی  سید 

پرونده های وارده به سازمان تعزیرات 

حکومتی خراسان رضوی از ابتدای 

سال جاری اظهار کرد: از ابتدای سال 

تاکنون تعداد پرونده های وارده در حوزه 

قاچاق به تعزیرات حکومتی ۱۸۶۲ فقره 

بوده که علاوه بر این تعداد ۱۳۴ فقره 

پرونده دیگر از  سال قبل و مجموعا 

۱۹۹۶ فقره پرونده محکوم  و مختومه 

شده است.  

 وی  افزود: تعداد پرونده های قاچاق

 در خراسان رضوی نسبت به سال 

گذشته رشد داشته است.

مدیرکل تعزیرات حکومتی خراسان رضوی 

درباره ارزش تخلفات این تعداد پرونده 

قاچاق خاطرنشان کرد: ارزش این تعداد 

پرونده قاچاق وارده به تعزیرات حکومتی 

استان ۲۹۶۵ میلیارد و ۴۶۲ میلیون 

و ۲۴۵ هزار و ۹۹۴ریال بوده است.

مدنی با اشاره به اینکه بیشترین پرونده های 

 وارده به سازمان تعزیرات حکومتی

در سال جاری در حوزه کالا و خدمات 

مربوط به گران فروشی بوده است، بیان 

فقره   ۳۲۵۶ مذکور  مدت  در   کرد: 

در زمینه گران فروشی واحدهای اقتصادی 

در استان به تعزیرات حکومتی واردشده 

که از این تعداد ۳۰۰۰ پرونده مختومه 

شده است. همچنین از ابتدای سال 

جاری تاکنون بیش از ۲۰ واحد اقتصادی 

در خراسان رضوی پلمب شده است.

2۰ درصد مردم  میوه نمی خورند

 میوه هم پرَ

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان خبر داد

۳۰۰۰ پرونده تخلف برای بنگاه های اقتصادی خراسان رضوی

  خبر

یادداشت




